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ДАБРЙ
I НОВЫХ

георчых ЗДАБЫТКАЎ!
— Ірына Анатольеўна, да- 
вайце пазнаёмім нашых чы- 
тачоў з факультэтам у мо- 
мант яго юбілею. Колькі у 
вас зараз кафедраў, выклад- 
чыкаў, студэнтаў?

—  Вядома ж, не так мала, як Н е 
палі. Ф а к у л ь т э т  п а ч ы н а ў  св аю  
цзейнасць тольк і  з адной  каф ед
ры — кафедры педагогік і і мето- 
дык даш кольнага выхавання. Ця- 
нер у нас уж о чаты ры  кафедры: 
педагогікі дзяц інства і сям ’і; спе- 
цыяльных п с іх о л а г а -п е д а г а г іч -  
пых ды сцы плін ; п с іхалог і і ;  п еда
гогікі. Працуе бо льш  за 50 выклад- 
чыкаў, палавіна з іх  — кандыдаты 
павук. Зразумела, калектыў амаль 
цалкам жаночы.

Ш то да студэнтаў: на завочнай  
форме навучання іх  звыш адной  
тысячи, на дзённай  — каля 400 ча- 
лавек. Прыкладна палавіна займа- 
ецца на платнай  аснове.
5 — Давайце ўдакладнім спе- 

цыяльнасці, якія можна am- 
; рьшаць на вашьш факуль- 
І тэце.

— Мы рыхтуем, як тое  і нале- 
жыць, работнікаў даш кольных ус- 
тано^. Дакладна: сп е ц ы я л іс т а ў  з 
кваліфікацыяй «Педагог», па спецы- 
нльнасці «Дашкольная адукацыя». І 
дадаткова адну з д звю х  спецы яль-  
иасцей — «Практичная псіхалогія» 
або «Сацыяльная педагогіка», з на- 
ступнага навучальнага года будзе 
іішчэ і «Лагапедыя». Гэта датычыць і 
дзённай, і завочнай ф орм  навучан- 
іія. Такія спецыялісты цяпер запат- 
рабаваны, таму мы іх і рыхтуем.
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9 — А раней каго рыхтаваў
* факультэт? Скажам, у той 

час, калі вучыліся тут вы 
самі?
— Я лічу, тады была ўдалая ква- 

л іфікацыя: «Выкладчык даш коль- 
най педагогік і і псіхалогіі .  Мета- 
дыст па даш кольны м выхаванні». 
Ц я п е р ,  б а ч ы ц е ,  г у ч ы ц ь  б о л ь ш  
сц іпла: «П ед аго г » .  Хацелася , каб 
статус вы хавальн іка  бы ў і гучаў 
больш  высока. У  самой  назве спе- 
цьшльнасці, лічу, трэба закладваць 
і таго  ж м енедж эра  даш кольнай  
адукацыі, і намесніка загадчыка па 
асноўнай дзейнасці, і выхавальні- 
ка -м етады ста . . .  М я р к у ю ,  ш т о  ў 
бліжэйшыя гады мы ўсё ж да гэтага 
п р ы й д зе м  і на с та р ш ы х  к урсах  
увядзём  яш чэ і сп ец ы ял іза ц ы ю , 
бо льш  канкрэтную  і актуальную. 
Напрыклад, па ф ізічным выхаванні
— вы ведаеце, што ў нас працуе вт 
датны спецы яліст  у гэтым напрям
ку прафесар В.А. ІЙышкіна. Па вы- 
яўленчай  дзейнасці, экалогіі...

9 -  Мяркую, читачам часо-
* піса будзе цікава даведацца, 

з чаго і як пачынаўся фа
культэт?

—  Магу адказаць досы ць канк- 
рэтна: з пяці чалавек, якія прадстаў- 
л я л і  д зве знакам ітыя навуковыя 
школы. Н.В. Седж, Р.Л. Няпомняш- 
чая — лен інградскую, Р.І. Аф анась
ева, В.А. Шышкіна, В.А. Анішчанка
— маскоўскую. Яны самі стваралі
факультэт, самі набіралі першых 50 
студэнтаў, самі а о г а н Ь п ^ " ! ■ - я л , 
ўвесь н; ... ра-
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У  гэтым месяцы свой 
25-гадовы юбілей 
адзначае факультэт 
педагогікі і псіхалогіі 
дзяцінства Магілёўскага 
дзяржаўнага універсітэта 
імя А.А. Куляшова.
З нагоды такой адметнай 
падзеі мы ўзялі інтэрв’ю 
ў дэкана факультэта, 
кандыдата педагагічных 
навук Ірыны Анатольеўны 
КАМАРОВАЙ, 
якое і прапануем сёння 
чытачам часопіса 
«Пралеска».

Н а о гул  наш ф а к у льтэт  адасо- 
біўся ад педагагічнага факультэта. 
Перш ых выпускнікоў — зразумела, 
лепш ы х — накіравалі ў аспіранту
ру, каб падрыхтаваць свае выклад- 
чыцкія кадры. У  л іку  іх была і я.

? — Вы ходзіць, вы першая
* выпускніца факультэта?

— Не, я з трэцяга  выпуску. А ле  
да асп ірантуры паспела  папраца- 
ваць в ы хавальн ікам  у д з іц ячы м  
садзе.

? — Карэнная магіляўчанка?

— Так, карэнная . Аднак ясл і-  
сад не  л ю б і л а  і х а д з іл а  туды  з 
вялікімі цяжкасцямі. Мяне выхоў- 
вала бабуля, то льк і  ў пяць гадоў 
бацьк і аддалі ў  дз іцячы  сад, каб 
падрыхтаваць да ш колы  і адапта- 
чаць у калектыве.

— Ц і памятаеце нумар
п. го дзіцячага сада?

— Вядома, нумар  8. А ле  ж ён 
б ы ў  с т а р э н ь к і ,  п р ы с т а с а в а н ы ,  
таму цяпер там знаходз іцца  ўжо 
іншая ўстанова. У  мяне бы ла  вы- 
датная вы хавальн іца  Ганна Ада- 
маўна! Яна цяпер ужо ў  даволі ста- 
лы м  узросце ,  і калі сустракаемся, 
заўсёды заўважае: «Ірачка, няўжо 
ты сваё жыццё прысвяц іла  таму, 
чаго так не любіла?..»

V — Чому ж  так адбьишся?

—  Ва ў с ім  в інаваты я бацьк і.  
Яны — педагогі, маці — матэматык, 
бацька — выкладчык фізкультуры.
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НИННШВЙВИЯ

I, дарэчы, яны аддалі мяне ў ш ко
л у  ў  ш эсць гадоў. Пасля  заканчэн- 
ня ш колы  прапанавалі пайсц і на 
ф акультэт  даш кольнага выхаван- 
ня, раілі, ш то тэта вельм і цікавая і 
н еабходная  для  ж анчыны праф е- 
сія. Безумоўна, яны м ел і  рацы ю  — 
тэта я пасля зразумела.

Тады я захаплялася музыкай, ма- 
ры ла  займацца тольк і ёй. Аднак у 
час вучобы  паступова, дзякуючы 
вось  тым цудоўны м пяці жанчы- 
нам-выкладчыкам сапраўды пера- 
каналася ў выключнай вабнасці і 
значнасц і прафесіі выхавальніка. 
Пасля інстытута я ўжо легка, з жа- 
даннем  пайшла ў  яслі-сад №  103 
г. Магілёва, тады новенькі, з ба сей 
нам . П р а ц а в а ла  в ы х а в а л ь н ік а м  
падрыхтоўчай  групы, нават паспе- 
ла  паўдзельнічаць у гарадскім к он 
курсе прафесійнага майстэрства і, 
дарэчы , стаць я го  перам ож цам.

V — Відаць, там вас заўва- 
жылі і  прапанавалі перайсці 
працаваць на факультэт?

— Магчыма. А ле  на факультэ- 
це доўга  не затры малася  — ужо 
праз тры месяцы мяне накіравалі 
ў  а с п ір а н т у р у  НДІ д аш к о льн а га  
выхавання Акадэміі п едагагічны х 
навук СССР у  Маскву. Маім наву- 
ков ы м  к ір а ўн ік ом  б ы ла  вядом ы  
сп ец ы ял іс т  у  гал іне экалаг ічнага 
вы хавання Святлана М ікалаеўна  
Нікалаева.

7 — Дык вось адкуль ваша за-
* хапленне экалагічным выха- 

ваннем дзяцей!

— Так, не хаваю — ад яе! Яна 
д оў га  м яне  выпрабоўвала , нават 
праверыла, ці ўм ею  я працаваць з 
дзецьм і.  П асля  разам вы значы л і 
спецы ял ізацы ю  — расл інны  свет. 
В ось  так я стала спецы ял істам  у 
г а л ін е  эк а ла г іч н а га  вы хавання . 
А б а р а н іл а с я ,  в я р н ула с я  на ф а 
культэт, стала старшым выкладчы- 
кам, дацэнтам , пасля ў зн а ч ал іла  
кафедру і вось ужо шосты год пра- 
цую  дэканам.

^ — Такім чынам, на базе
* дзвюх школ — маскоўскай і 

ленінградскай — нарадзілася 
трэцяя — беларуская?

ЮБШЕІ

— Тэта так. Зараз наш факуль
тэт  уяўляе кангламерат тр ох  школ: 
маскоўскай, піцерскай і беларускай. 
Мы актыўна супрацоўнічаем, маем 
адпаведныя дагаворы і з Расійскім 
дзяржаўным педагагічным універ- 
с іт э та м  імя А.М. Герцэна і Мас- 
коўскім Цэнтрам дашкольнага дзя- 
цінства імя А.В. Запарожца, які з ’яў- 
ляецца пераемнікам НДІ даш коль
нага выхавання А П Н  СССР. Хаця 
цяпер у  нас ёсць свая аспірантура, 
у тым л іку і па дашкольнай адука- 
цыі, мы імкнёмся абнаўляць свае 
кадры, выкарыстоўваючы магчы- 
масці р озн ы х  навуковых школ.

9 — Я ведаю, што вы актыў-
* на супрацоўнічаеце з Магі- 

лёўскім педагагічным колед
жам імя К.Д. Ушынскага і ў 
навуковым, і ў  метадычным, 
іў  навучальным накірунках. 
Скажыце колькі слоў пра 
гэта.

—  Усё правільна. А п р о ч  таго, 
нашы навучальныя планы  с інхра-  
н ізаваны і выпускнікоў каледжа па 
вы н ік а х  д зя р ж а ў н ы х  э к за м е н а ў  
мы зал ічваем  на завочнае аддзя- 
л ен н е  з паскораным, двухгадовым 
т э р м ін а м  навучання . Н а в у ч а л ь 
ныя планы  ўдакладняюцца, дапра- 
ц о ў в а ю ц ц а  на п а ся д ж эн н я х  су- 
м е с н ы х  т в о р ч ы х  а б ’я д н а н н я ў .  
С у п р а ц о ў н іц т в а  наша, зазначу ,  
кары снае ,  апраўданае , п ер сп ек -  
тыўнае.

Такое ж зацікаўленае супрацоў- 
н іцтва ў  нас і з абласным інстыту- 
там павышэння кваліфікацыі педа- 
гаг ічных кадраў. Там пастаянна ар- 
ганізуюцца аўтарскія курсы нашых 
выкладчыкаў па фізічным, экалагі- 
чным, сацы яльна-маральны м вы- 
хаванні,  м етоды ц ы  М а н тэс о р ы  і 
інш. Чытаем лекцыі па розны х  кур
сах, у  тым л іку і па рабоце з сям ’ёй, 
п а д р ы х т о ў ц ы  д зяц ей  да ш колы . 
М аем адпаведныя дагаворы.

Актыўна супрацоўн ічаем  з ана- 
ла г іч н ы м і ф акультэтам і ўс іх  ВНУ 
нашай краіны, Акадэм іяй  пасля- 
д ы п л о м н а й  адукацы і, Ц э н т р а м  
д а ш к о л ь н а г а  д зя ц ін с т в а .  М а ем  
свае базавыя дзіцячыя сады, экс- 
п еры м ента льн ы я  пляцоўкі, ажыц- 
цяўляем  навуковае кіраўніцтва...

V — Ірына Анатольеўна, сту 
дэнцтва, моладзь — гэта ж  
цэлы вулейлюдзей няўрымс- 
лівы х, палкіх, ініцыятыў- 
ных. Як арганізуеце іх жыц- 
цё-быццё?

—  Хутчэй  яны арган ізуюць яго 
самі. I паверце — вельм і насыча- 
на, цікава. Н априклад , калі ў мяне 
сапсаваны настрой , я заўсёды іду 
да студэнтаў: пс іхалаг ічная рэлак- 
с а ц ы я  а д б ы в а е ц ц а  ім г н е н н а і  
Яны ўсе  ўсмеш лівыя, вабныя, доб -  
разычлівыя, актыўныя і ў вучобе, і 
ў  арган ізацы і вольнага  часу. Вось
і ў ар га н іза ц ы і ю б іл е ю  ў зя л і  на 
сябе мноства  спраў: займаліся  ра- 
монтам , вы расц іл і  кветкі, упрыго- 
жылі факультэт, падрыхтавалі ну- 
мары мастацкай самадзейнасці...

Такая атмасфера дабра і цяпла 
спрыяе вы клю чнай  папулярнасці 
ф акультэта  ся р о д  аб ітуры ентаў . 
Конкурс у нас ад 4 да 7 чалавек на 
м есц а  — гэта  д а в о л і  с у р ’ё зн ы я  
л ічбы. Да нас ідуць вучыцца з жа- 
даннем, бо  мы даем якасную адука- 
цыю, ры х туем  выхавалы-ііка-дас- 
ледчыка, на каго і разлічана праг- 
рама «Пралеска».  Мы ідзсм у магу з 
жыццём, заўсёды ўлічваем усе тыя 
зм ен ы , ш то  адбы ваю цца ў даіл- 
к о л ь н ы м  св ец е ,  т ы л а х ,  в ідах , 
п р о ф іл я х  д а ш к о л ь н ы х  устаноў , 
змесце іх работы, сістэме адукацыі 
наогул. Тут нам дапамагае і цеснае 
с у п р а ц о ў н іц т в а  з яслям і-садам , 
аддзеламі адукацыі вобласці.

— Што ж, бачна, з якім 
выключным аптымізмам вы 
сустракаеце 25-годдзе факуль
тэта. Не губляйце яго, няхай 
ён спрыяе вам і вашаму калек- 
тыву ва усім. Дабра і новых і  
творчых здабыткаў!

— Дзякуй!
Інтэрв’ю ўзяў 

Алесь САЧАНКА.
P.S. Пачынаючы з сённяш- 

няга нумара, мы прапануем 
чытачам шэраг артыкулаў, 
падрыхтаваных выкладчы- 
камі факультэта педагогікі і 
п с іха ло г і і  дзяцінства Магі- 
лёўскага  дзяржаўнага уні- 
версітэта імя А.А. Куляшова.
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